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Emek ve özveri, Odamızı 
50. Yılına Taşıdı...

Hayrettin Kadıoğlu
TMMOB Jeoloji Mühendisleri Odası 10-11-12-13.  Dönemler Yönetim Kurulu Üyesi

 14. Dönem TMMOB Temsilcisi

“...12 Eylül sonrasının ağır koşullarında mesleğimizin ve odamı-
zın ekonomik zorluklarının yanında, meslekte, unvanda ve me-
kanda birlik sorunları vardı. Tüm yönetim kurulu üyeleri, odamı-
zın etkinliklerinin, dergilerin, bültenlerin finansmanı için kaynak 
yaratmak, kaynak bulmak için çabaladık.  Odamıza bir mekan 
almak için kampanyalar açtık, bülten ve dergiler çıkardık.  Hem 
meslekte hem mekanda birlik için üyelerimizin ihtiyacı olan lo-
kal, Oda ve TJK yönetimi aynılaştırarak problemlerin çözümünü 
sağladık...” 

Ben, İTÜ Maden Fakültesi Jeoloji Mühen-
disliği bölümüne girmeden bir yıl önce 

1974 yılında kurulan odamızda 10-11-12-13. dö-
nem yönetim kurulu 14. Dönemde TMMOB tem-
silcisi olarak görev aldım. 

12 Eylül sonrasının ağır koşullarında mes-
leğimizin ve odamızın ekonomik zorluklarının 
yanında, meslekte, unvanda ve mekanda birlik 
sorunları vardı. Sayman üye olarak ben, başkan 
ve tüm yönetim kurulu üyeleri, odamızın etkin-
liklerinin, dergilerin, bültenlerin finansmanı için 
kaynak yaratmak, kaynak bulmak için çabaladık.  
Odamıza bir mekan almak için kampanyalar aç-
tık, bülten ve dergiler çıkardık.  Hem meslekte 
hem mekanda birlik için üyelerimizin ihtiyacı 
olan lokal, Oda ve TJK yönetimi aynılaştırarak 
bu problemlerin çözümünü sağladık. 

“TJK’nin  kapanması halinde mal varlığının 

JMO’ya devredileceğine” yönelik yapılan tüzük 
değişikliği, TJK’nin feshi ile hem mekanda hem 
meslekte birlik sağladı.

Yönetimde olduğum süre boyunca anlatı-
lacak anılar çok ama ben bunlardan hiç unut-
madığım iki anımı sizinle paylaşmak istiyorum. 
Odamizin 10. Dönemine ilişkin, Yönetimdeki 
tüm arkadaşlar araziye çıkmış, odada İlhan Esim 
yeni başlamış. Ben de mide kanaması geçirmi-
şim Hacettepe’de yoğun bakımda yatıyorum, 
3-5 gün sonra kanama durdu. Odadaki görevim 
sayman üyelik. Odadaki harcamalarla ilgili ev-
raklara imza atılması lazım. Yönetimde de Anka-
ra’da kimse yok. İlhan mecburen evrakları has-
taneye yoğun bakıma getiriyor, ben de yoğun 
bakımdan dışarı çıkıp evrakları imzalıyordum, 
bir iki derken kanama tekrar başladı  ve şiddet-
lendi, gittik gidiyorduk derken, yoğun bakıma 
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ziyaretime İsmail Hakkı Kılıç geldi, kulağıma 
“Hayrettin seni yolda mı bulduk ki  seni burda 
kaybedeceğiz, dayan” telkin ve desteği  sonra-
sında kendimi daha iyi hissetmeme sebep oldu, 
bir de üzerine İstanbul Hukuk Fakültesini kazan-
dığım haberi gelince yoğun bakımda daha hızlı 
bir iyileşme süreci geçirmiştim 

Tüm oda yönetici arkadaşlarımız her zaman 
özverili çalışmışlar ve çalışmaya da devam edi-
yorlar. Bir anım da o dönemlerdeki çekişmeli  se-
çimlerle ilgili. Sene 1990 başı Osman Taşan baş-
kanlığında Genel Merkez yönetimi iş başında, 
Ben ve Halil Türkmen de  yönetimdeyiz. Hulusi 
Sarıkaya’nın İzmir Şubesi’nin kurulmasına yöne-
lik haklı talebi Oda yönetimine getiriliyor.  Yö-
netimde benim ve Halil’in dışındaki arkadaşlar 
bir türlü ikna olmuyor, Hulusi Sarıkaya da İzmir, 
Manisa, Aydın, Muğla, Denizli, ve Uşak’ın içinde 
olacağı bir bölgede Şube kurulmasını istiyordu.  

Bu bölgede neredeyse o zaman 800’e yakın 
üye var, bölgede üniversite var, iki MTA Bölge 
Müdürlüğü var, meslektaşın çalıştığı, resmi ku-
rumlar vardı. Yönetimdeki bazi arkadaşların bu 
talebi kabul etmemesi üzerine Hulusi  Sarıkaya, 
JMO Genel Kurulu’nda 250 üyeyenin imzasını 

tek tek alarak şube kurma dilekçesi eki hazır-
lamış olmamasına rağmen Hulusi’nin bu haklı 
talebi Genel Kurul tarafından reddedildi. Tabi 
Hulusi çok kızgın, sitemlerde bulunuyor. “Siz 
seçimlerde Ankara Demetevler’ den, Bahçe-
lievler’den hiç odaya uğramamış üyeleri seçim 
günü toplayıp da, oy kullandırıyorsunuz” diyor, 
Şube kurulmasını engelleyen arkadaşları eleşti-
riyordu. O dönemde oda üyeleri oy kullanıyor-
du, delegelik sistemi yoktu. 

Hulusi de, seçimde İzmir ve çevresinden  üye 
getireceğim, oda yönetimini değiştireceğim 
diye hırslanmıştı. 

Nihayet seçim gelip çatmıştı. 10. Dönem Ge-
nel Kurulu sonrası, Oda başkanlığı ve  yönetim 
kurulu için 3 liste çarpışıyordu. 

Siyasi kimlikler 12 Eylül sonrası tam törpülen-
memişti. Çeşitli eğilimlerin egemen olduğu üç 
liste ortaya çıktı. Hulusi; Ankaraya gelip, bunla-
rın hazırladığı çalışma programlarının döküma-
nını İzmir’e getirdi.

Kimlerin adaylıkta adı geçiyor, ne öneriyorlar 
diye dersine çalıştı. Yaptığı geniş tabanlı iş yeri 
toplantılarında, seçime, Ankara’ya kim gidebilir, 
kim ulaşım katkısı verebilir ama gelemez, kim 

Selçuk Bayraktar, Halil Türkmen, Rıfkı Bilgin, Hayrettin Kadıoğlu, Yunus Üye, Ahmet Angılı
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hem gelir hem ”askıda bilet” gibi birinin gitme-
sini karşılayabilir diye tespit etmiş. 

Pamukkale Turizmden lise arkadaşından  uy-
gun fiyata otobüs tutmuş. Giderini  toplantılar-
da toplanan paralarla karşılamış. 

43 kişiyle  Ankara’ya seçimlerde oy kullan-
maya geldi. Seçim ortada, kaybettik kaybede-
ceğiz, gözlerimiz yolda, derken (Araç konur so-
kaktaki ilkokula, Namık Kemal’di galiba) yakına 
kadar araç giriyordu o yıllarda).  Birde baktık ki 
bir otobüs kapıya geldi, kapı açıldı, Hulusi önde 
arkasında herkes indi, kimse tanıdıklarının etki-
sini aldırmadan, asker gibi Hulusi’nin aldığı  ka-
rar doğrultusunda oylarını kullandılar.

Benim de yönetimde yer aldığım Behiç Çon-
gar’ın listesini bana göre Hulusi kazandırdı. 
Şube kurmaya razı olmayan kesime/ gruba se-
çimi kaybettirdi. 33 oy ile mevcut oda yönetimi 
seçimi  kaybetti. Behiç Çongar’ın başkan oldu-
ğu liste seçimi kazandı. Bu listede Hikmet Tümer 
ikinci başkan oldu. Ben de Sayman üye oldum. 

Seçim  sonra bazı arkadaşlar Hulusi’yi  tebrik 
ederken, Ankara’yı dağıttı diye O’na ‘Çolak Efe’ 
adını taktılar.

1992 genel kurulundan sonra, İzmir için “Şube 

Kurucular Kurulu” atandı. Hulusi de Odamızın 
seçilmiş ilk Şube Başkanı unvanını alarak kuru-
cular  kurulu başkanı oldu. 

Beraber verilen emek ve özveri, zor günleri  
atlatarak Meslek Odamızı 50. Yılına taşıdı. Oda-
mıza ve mesleğimize emek veren tüm meslek-
taşlarımıza da  teşekkürlerimi  bir borç bilirim, 
aramızdan ayrılan oda emektarı meslektaşları-
mız ışıklar içinde uyusunlar.                   

Nisan 1990, TMMOB Önü Erdal İnönü Ziyareti

JMO 12. Dönem Genel Kurulu sonrası 
yemek


